



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

www.ucbukavu.ac.cd – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°003/OCTOBRE 2019

SITUATION SECURITAIRE

La situation sécuritaire est calme dans la Ville de Bukavu. Au campus de Kalambo, le Chef de l'Etat a inauguré ce 08 octobre la station de recherche en agriculture "Président Obasanjo" à l'International Institute of Tropical Agriculture (IITA). Ce 09 octobre, une réunion du Conseil National de Sécurité a réuni autour du Président F. Tshisekedi, les gouverneurs des provinces de l'Est et les forces de sécurité afin d'adopter de nouveaux mécanismes pour venir à bout de l'insécurité dans ces Provinces. Quelques actes sporadiques de banditisme ont été signalés à Panzi où un habitant a été assassiné par des voleurs armés le 07 octobre et à Kabare (10 km) où des assassinats (9 cas depuis le mois de septembre) sont dénoncés par la Société civile. Pendant ce mois, la Ville a accueilli les hôtes régionaux et internationaux lors des cérémonies de l'IITA. L'UCB a accueilli des visiteurs venant de la KU Leuven, de l'Université de Gand et de l'UCLouvain. Sur le plan social, la grève des enseignants des écoles primaires a été provisoirement suspendue. Les négociations sur le salaire se poursuivent avec l'Etat.

SITUATION SANITAIRE

Aucun cas confirmé de maladie à virus d'Ebola (MVE) n'existe à Bukavu et dans la province du Sud-Kivu. Les campagnes de sensibilisation se poursuivent pour prévenir la population contre la MVE et le choléra.

About us

Faculties (7):

Agriculture, Architecture & Urbanism, Economy and Management, Law, Medicine, Sciences, Social Sciences.

Campus (4):

Bugabo (headquarters), Karhale, Kalambo, Stanislas Haumont

Number of students in 2019: 2875

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°003/OCTOBRE 2019

SECURITY STATUS

The security status is globally calm in Bukavu. At Kalambo campus, on 08 October, President of DRC has inaugurated the "President Obasanjo" agricultural research station at the International Institute of Tropical Agriculture (IITA). On 09 October, a meeting of the National Security Council, enlarged to the governors of the country's eastern provinces was chaired by President F. Tshisekedi in Bukavu to definitively tackle the insecurity prevailing in the eastern Provinces. Some banditry acts were reported in Panzi where a person was killed on 07 October by armed people and in Kabare (10km from Bukavu) where murders (about 9 cases since September 2019) were reported by the Civil Society. In this month of October, the city has hosted many regional and international guests on the occasion of the inaugural ceremony at the IITA Kalambo Station. The University also welcomed visitors from KU Leuven, Ghent University and UCLouvain during the past two weeks. On the social point, primary school classes have reopened after a short period of strike by the teachers. Negotiations between the teachers and the government are being held.

HEALTH STATUS

No case of confirmed Ebola Virus Disease (EVD) has been reported in Bukavu and in other areas of the South-Kivu Province during the past two weeks. The sensibilization campaigns against Ebola and Cholera continue.

Geographical coordinates:

Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E;

Kabare 2° 27' 56" S and 28° 49' 05" E

Kalambo's campus 2° 23' 43" S and 28° 50' 35" E

Panzi 2° 32' 35" and 28° 52' 03" E

